



Canada's National Ballet School is Sharing Dance at the Nation's Biggest Dance Party

Toronto, ON, May 29, 2018 – Canada's National Ballet School (NBS) will kick off the fourth NBS Sharing Dance Day on June 1.

Signature Official NBS Sharing Dance Day 2018 Events – free to the public – are taking place across the country, uniting Canadians and their communities by empowering them to enjoy the physical, social, emotional and cultural benefits of dance.

Presented by Shaw Communications Inc., NBS Sharing Dance Day 2018 events include professional dance performances, open free dance classes, activity booths, music, and engaging activities for all ages and abilities. The highlight of each Signature Official Event will be performances of the 2018 Sharing Dance choreography, which has been taught and rehearsed across the country in dance studios, schools, community centres, long-term care facilities, and with free [online instructional videos](#) – by children and youth, seniors and everyone in between.

Led by NBS artistic staff, two Canadian choreographers, Eugene (GeNie) Baffoe and Michelle Olson collaborated with four Canadian musicians, Dr. Draw, Scott Jackson, Acote and Marie Michele, to create a unique piece that explores nature's fragile balance and promotes a theme of environmental stewardship.

Signature Official NBS Sharing Dance Day 2018 Events will take place in:

- **Vancouver** – Arts Umbrella Granville Island as part of the Vancouver International Children's Festival, June 1
 - Children and Youth Event, noon – 2:00 p.m. PT
 - Community Event, 4:00 p.m. – 6:30 p.m. PT
- **Winnipeg** – Axworthy Health & RecPlex, June 1 at 10:15 a.m. - 12:15 p.m. CT
- **Toronto** – Harbourfront Centre, June 1
 - Children and Youth Event, 10:00 a.m. – 11:30 a.m.; 12:30 p.m. – 2:00 p.m.
 - Community Event, 5:00 p.m. – 7:00 p.m. ET
- **Montreal** – Les Jardins Gamelin, June 2, 4:00 p.m. – 6:00 p.m. ET
- **Halifax** – Paul O'Regan Hall, Halifax Central Library, June 10 from 2:00 – 4:00 p.m. AT

Over 150 communities (and counting), including schools and community spaces from coast-to-coast-to-coast - Vancouver to Nunavut to Newfoundland - will be holding official grassroots NBS Sharing Dance Day 2018 events beginning June 1.

NBS Sharing Dance Day 2018 is made possible with the support of Presenting Partner Shaw Communications Inc., Founding Donors Joan and Jerry Lozinski and the Government of Canada.

NBS also gratefully acknowledges the support of NBS Sharing Dance national partners Canada's Royal Winnipeg Ballet School and Physical and Health Education Canada and community partners including: Arts Umbrella, Ballet BC, Vancouver International Children's Festival in **Vancouver**; Arts Etobicoke,



Canadian Dance Assembly, Canadian Tire Jumpstart Charities, The Dance Ability Movement, DanceED Movement Project, Dancing with Parkinson's Canada, Parkinson Canada and Toronto Community Housing in **Toronto**; Sinha Dance, 5inco Art in Movement and Corps et Âme en mouvement in **Montreal**; Dance Nova Scotia, Halifax Dance, Halifax Public Libraries, Kinected Leadership, and Studio 26 Dance Company in **Halifax**.

To learn more about NBS Sharing Dance or NBS Sharing Dance Day, please visit:

www.sharingdance.ca.

Links

Twitter: twitter.com/sharing_dance

Facebook: facebook.com/sharingdance.ca

Instagram: instagram.com/sharing_dance

Quotes

“As an expression of identity, dance powerfully conveys who we are, what we stand for, and what we can aspire to be – as individuals and as a nation. Through NBS Sharing Dance, we develop close partnerships with communities across Canada to open doors for young people to fully embrace their talents, develop leadership skills – all through dance. With the power of dance to unite people, NBS Sharing Dance Day 2018 will beautifully demonstrate a nation coming together.”

– Mavis Staines, Artistic Director and CEO, Canada's National Ballet School

“When kids and families come together to get active and share a love of dance, friendships and communities are built and solidified. Through Sharing Dance Day 2018, people of all ages have a platform to express themselves through movement, develop healthy habits and build self-confidence. We are excited to once again be a part of these powerful events across the country.”

– Chethan Lakshman, Vice President, External Affairs, Shaw Communications

About Canada's National Ballet School

Driven by a passion to help Canadians realize their artistic potential and enjoy better health through movement, Canada's National Ballet School (NBS) provides accessible dance programs to the widest array of ages, abilities and aspirations. NBS strikes a dynamic balance between our highest calibre Professional Ballet Program and our community facing programs through NBS Sharing Dance that service children, youth and aging populations. NBS is an organization that is deeply committed to evolving and promoting the contemporary relevance of dance within our local communities and across the country. For more information, please visit: www.nbs-enb.ca.

– 30 –

For More Information:

Cailin Collett

Communications Manager

Canada's National Ballet School

416 964 3780 x 2117 or 416 892 9839

cailincollett@nbs-enb.ca



L'École nationale de ballet du Canada vous convie à la plus grande danse du pays

Toronto, Ontario, 29 mai 2018 – L'École nationale de ballet du Canada (ÉNB) donnera le coup d'envoi de sa quatrième Journée Dansons Ensemble le 1^{er} juin.

Les activités phares officielles de la Journée Dansons Ensemble 2018 – offertes à tous gratuitement – ont lieu d'un bout à l'autre du pays; elles réunissent les Canadiens et leurs collectivités pour leur permettre de profiter des bienfaits de la danse sur les plans physique, social, affectif et culturel.

Présentée par Shaw Communications Inc., la Journée Dansons Ensemble 2018 comprend des spectacles de danse professionnels, des cours de danse gratuits ouverts à tous, des stands d'activités, de la musique et de quoi faire participer les personnes de tous âges et niveaux d'habileté. Chaque activité officielle sera marquée par des représentations de la chorégraphie 2018 de Dansons Ensemble qui a été enseignée partout au pays. En effet, des enfants, des jeunes, des personnes âgées et tous les autres l'ont apprise et répétée dans des studios de danse, des écoles, des centres communautaires, des établissements de soins de longue durée ainsi qu'au moyen des vidéos d'apprentissage en ligne.

Sous la direction du personnel artistique de l'ÉNB, deux chorégraphes canadiens, Eugene (GeNie) Baffoe et Michelle Olson, ont collaboré avec quatre musiciens canadiens, Dr. Draw, Scott Jackson, Acote et Marie Michele, pour créer une pièce unique qui explore le fragile équilibre de la nature et met de l'avant le thème de l'intendance de l'environnement.

Les activités phares officielles de la Journée Dansons Ensemble 2018 de l'ÉNB auront lieu dans les villes suivantes :

- **Vancouver** – Granville Island, le 1^{er} juin, dans le cadre du Vancouver International Children's Festival
 - Activité pour les enfants et les jeunes : de 12 h à 14 h HP
 - Activité pour la collectivité : de 16 h à 18 h 30 HP
- **Winnipeg** – Axworthy Health & RecPlex, le 1^{er} juin : de 10 h 15 à 12 h 15 HC
- **Toronto** – Harbourfront Centre, le 1^{er} juin
 - Activité pour les enfants et les jeunes : de 10 h à 11 h 30; de 12 h 30 à 14 h
 - Activité pour la collectivité : de 17 h à 19 h HE
- **Montréal** – Les Jardins Gamelin, le 2 juin : de 16 h à 18 h HE
- **Halifax** – Paul O'Reagan Hall, Halifax Central Library, le 10 juin : de 14 h à 16 h HA

Dès le 1^{er} juin, plus de 150 collectivités (et le nombre va croissant!) tiendront des activités locales officielles de la Journée Dansons Ensemble 2018 aux quatre coins du pays, de Vancouver au Nunavut et à Terre-Neuve.

La Journée Dansons Ensemble 2018 de l'ÉNB est rendue possible grâce au soutien de son commanditaire principal, Shaw Communications Inc., des donateurs fondateurs Joan et Jerry Lozinski, ainsi que du gouvernement du Canada.



L'ÉNB remercie aussi chaleureusement les partenaires nationaux de Dansons Ensemble que sont l'école du Royal Winnipeg Ballet du Canada et Éducation physique et santé Canada, ainsi que ses partenaires communautaires, notamment : Arts Umbrella, Ballet BC, Vancouver International Children's Festival à **Vancouver**; Arts Etobicoke, l'Assemblée canadienne de la danse, la Fondation Bon départ de Canadian Tire, The Dance Ability Movement, DanceED Movement Project, Dancing with Parkinson's Canada, Parkinson Canada et la Société de logement communautaire de Toronto à **Toronto**; Sinha Danse, 5inco **Art in Movement** et Corps et Âme en mouvement à **Montréal**; Dance Nova Scotia, Halifax Dance, Bibliothèques publiques d'Halifax, Kinnected Leadership, Studio 26 Dance Company à **Halifax**.

Pour de plus amples renseignements sur l'initiative Dansons Ensemble ou la Journée Dansons Ensemble de l'ÉNB, veuillez consulter le site suivant : www.sharingdance.ca.

Liens

Twitter : twitter.com/sharing_dance

Facebook : facebook.com/sharingdance.ca

Instagram : instagram.com/sharing_dance

Quotes

Expression de l'identité, la danse transpose avec force qui nous sommes, ce que nous défendons et ce à quoi nous aspirons comme individus et comme nation. Par l'entremise de l'initiative Dansons Ensemble de l'ÉNB, nous créons des partenariats étroits avec des collectivités partout au Canada afin d'offrir aux jeunes l'occasion de pleinement déployer leurs talents, de développer leur sens du leadership – et tout cela, par la danse. La danse ayant le pouvoir d'unir les gens, la Journée Dansons Ensemble 2018 de l'ÉNB fera la très belle démonstration d'une nation qui se rassemble.

– Mavis Staines, directrice artistique et présidente-directrice générale, École nationale de ballet du Canada

Lorsque les enfants et les familles se réunissent pour être actifs et partager leur amour de la danse, des amitiés se créent et des collectivités sont renforcées. La Journée Dansons Ensemble 2018 offre aux personnes de tous âges une plateforme pour s'exprimer par le mouvement, acquérir de saines habitudes et développer leur confiance en soi. Nous sommes heureux de prendre part, une fois de plus, à ces activités percutantes qui ont lieu d'un bout à l'autre du pays.

– Chethan Lakshman, vice-président aux affaires extérieures, Shaw Communications

À propos de l'École nationale de ballet du Canada

Établie en 1959, l'École nationale de ballet du Canada est un chef de file mondial en matière de formation de professeurs et de danseurs professionnels. On retrouve des anciens de l'ÉNB dans plus de 80 compagnies de danse et écoles partout dans le monde où ils travaillent comme danseurs, professeurs, chorégraphes et directeurs artistiques. L'ÉNB se situe à l'avant-garde des écoles de ballet professionnelles en offrant un large éventail de programmes communautaires qui améliorent la santé et la qualité de vie des personnes de tous âges et niveaux d'habileté. L'excellence du Programme de ballet professionnel se reflète dans tous les programmes offerts par l'ÉNB. Pour de plus amples renseignements, veuillez consulter le site web suivant : www.nbs-enb.ca.

– 30 –

Pour de plus amples renseignements :

L'ÉCOLE
NATIONALE DE
BAJLET
DU CANADA

*Dansons
Ensemble*



Cailin Collett
Responsable des communications
École nationale de ballet du Canada
416-964-3780 poste 2117 ou 416-892-9839
cailincollett@nbs-enb.ca

DANSONS ENSEMBLE 2018

dansonsensemble.ca @sharing_dance #DansonsEnsemble

PARTENAIRE PRÉSENTATEUR

Shaw)

DONATEURS FONDATEURS



Joan & Jerry
Lozinski

PARTENAIRE GOUVERNEMENTAL PRINCIPAL

Canada

ENTREZ DANS LA DANSE